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Folytatás az 1. oldalról
Nekem, mint országgyûlési

képviselõnek - akinek jobban
tisztában kell lenni talán a ten-
denciákkal - továbbra is az a fel-
adatom, hogy információval, a
fejlõdésbe vetett hittel segítsem
a jó programok, jó pályázatok
megszületését.

Az új megyei vezetés, meglátá-
som szerint nem törekszik erre
az aktív szerepvállalásra, ezzel
hátrányba kerülhet a megye. Mi
igyekszünk számon kérni a hiá-
nyosságokat.

� Ilyen számonkéréssel már
lapunk olvasói is találkoztak...

� Van véleményünk, s azt el is

Közös siker,  közös kudarc
mondjuk. Ha lehet, akkor pedig
segítünk. Nagyon örültünk,
hogy a 44-es gyorsforgalmivá
fejlesztését az új vezetés 2006-ra
megígérte, de idõnként megkér-
dezzük: hol tart a fejlesztés? Fi-
gyelünk, és figyelmeztetünk, ha
úgy látjuk helyesnek. Mint eddig
ezután is kérem az emberek se-
gítségét, hiszen sohasem csak a
magam gondolataira alapozva
mondom amit mondok, teszem
amit teszek, nagy segítség ebben
a választóktól érkezõ visszajel-
zés, információ.

Annak pedig, hogy most ki-
sebb felelõsséget viselve, nem
végrehajtó, kormányzati pozíci-

óban, hanem a figyelemfelhívó,
konstruktív ellenzéki szerep-
körben dolgozhatom, van elõ-
nyös oldala is, több idõt tölthe-
tek a csláddal.

� Mindent összevetve, Ön sze-
rint lehetséges a térség tovább-
fejlõdése ebben a ciklusban is?

� Természetesen. Hiszek ben-
ne, hogy amit négy éve elkezd-
tünk az nem a kormánypártiság-
gal a megyei közgyûlési elnök-
séggel volt összefüggésben. Hi-
szek benne, hogy az összefogás
segítette és továbbra is segíti a
fejlõdést, nem gondolom és sen-
ki se gondolja, hogy minden
párt alapon dõl el.                 T. L.
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Herényi Károly elmondta,
hogy a mostani látogatás apro-
pója az MDF közelgõ országos
gyûlésének elõkészítése. Szólt
arról, hogy a Demokrata Fórum
elkötelezettje az Európai Unió-s

�Önálló és független�

csatlakozásnak, s igyekszik is
mindent megtenni a megfelelõ
elõkészítés érdekében. Összeál-
lítottak például egy olyan � 25
fejezetbõl álló � füzetet, mely
széles körû ismereteket nyújt az

� Teljesítmény-követlemények. A képviselõ testület által
megalkotott négyéves ciklusprogram alapján 2003-ra is megha-
tározta a testület azokat a célkitûzéseket, melyek a
köztisztségviselõkkel szemben támasztott teljesítmény-követel-
mények alapjául szolgálnak. A köztisztviselõk munkájával
szembeni követleményeket az errõl szóló törvénynek megfele-
lõen elõször az elmúlt évben határozták meg.

Olvasónk kérdezte
Adamik Mihályné, Szarvas, Vágóhíd u. 5. szám alatt lakó kedves

Olvasónk kereste meg szerkesztõségünket a következõ panasszal.
Olvasónk mozgássérült, s tapasztalata szerint most, a téli idõszak-
ban, a nagy havazások miatt a városban a mozgássérültek számá-
ra rendkívül nehézzé vált a közlekedés és fõleg a parkolás. Elmon-
dása szerint a Széchényi utcán, az Egészségház melletti parkolóban
a mozgássérültek számára kijelölt parkolóhelyekre dobálták a ha-
vat, a mellette lévõ parkolókba pedig az egészségházban folyó épí-
tési munkákból származó sittet gyûjtik. Miért nem lehet a mozgás-
sérültek számára kijelölt parkolókat szabaddá tenni, s miért nem
lehet az Egészségház környékét például faforgáccsal felszórni azért,
hogy a betegek biztonságosabban tudjanak közlekedni? � tette fel
a kérdést Adamik Mihályné, aki hozzátette még azt is, hogy a síkos-
ság, a latyak miatt neki és sorstársainak igen nagy nehézséget jelent
más középületek megközelítése is.

��
Olvasónk panaszával kapcsolatosan dr. Tímár Vendelt, a
KOMÉP Városgazdálkodási Kft. igazgató-helyettesét keres-
tük meg, akitõl a következõ választ kaptuk:

� Mindenekelõtt hadd köszönjem meg az észrevételt, mindig
örömmel vesszük, ha a város lakói jelzik a különbözõ igényeket,
észrevételeket. A nagy hóesésbõl adódó rengeteg feladat végzése
közben valóban elmulasztottunk kiemelt figyelmet fordítani a
mozgássérült emberek közlekedésére � ezért elnézésüket kérjük.
Az említett parkolóban, a Széchényi utcában valóban kénytelenek
vagyunk nap mint nap elhelyezni az Egészségházban a liftépítés
során keletkezõ sittet. Ezt a sittet azonban minden nap a munka
befejeztével el is szállítjuk onnan, így a reggeli órákban még az
összes parkolóba be lehet állni. Hadd mondjam el itt, hogy a lift
építése egyébként éppen azért történik, hogy a mozgássérültek
közlekedését könnyebbé tegyük. Türelmet kérünk tehát tõlük, és
a többi ott közlekedõtõl is, néhány hét múlva ez a probléma is meg-
szûnik. A parkolók, a középületek elõtti járdák síkosságmen-
tesítésére pedig igyekszünk a jövõben az eddigieknél is jobban oda-
figyelni. Erre a célra egyébként faforgácsot azért nem használunk,
mert nem szeretnénk a várost szennyezni.

A polgármester hírei
Az elmúlt hét legfontosabb

eseményeként a képviselõ testü-
let ülését említette Babák Mihály
polgármester szerdai tájékozta-
tóján. Megtudtuk tõle, a testüle-
ti ülést most csütörtökön rendkí-
vüli testületi ülés, majd köz-
meghallgatás és újabb rendkívü-
li testületi ülés követi, hogy zök-
kenõmentesen folyhassanak a
város ügyei, beruházásai. A tes-
tületi ülés témái közül a költség-
vetési rendelet t e r v e z e t  e l s õ
f o r d u l ó s  m e g t á r g y a l á s á t
emelte ki, mely fõ témája lesz
a február 14-iki közmeghallga-
tásnak is. Összefoglalva ezzel
kapcsolatban azt jegyezte meg, a
városnak szabad fejlesztési for-
rásai a bérintézkedések követ-
keztében nincsenek és a mûkö-
dési hiány is nõ.

Rossz hírrel folytatta mondan-
dóját, mivel arról kellett beszá-
molnia, hogy a Közbeszerzések
Tanácsa elmarasztalta a város
önkormányzatát, sõt pénzbírsá-
got is kiszabott az középhalmi
kerékpárútépítés közbeszerzési
eljárása kapcsán. Az önkor-
mányzat megtámadja a tanács
döntését a Köigazgatási Bírósá-
gon, ugyanakkor polgári peres
eljárás során érvényesíti érdeke-
it az UKIG által kijelölt bonyolí-
tóval szemben. Sajnos mindez
azt is jelenti, hogy húzódik a be-
ruházás kezdetének idõpontja,
mivel a közbeszerzést újra meg
kell hirdetni.

Most dolgozza ki a képviselõ-
testület azt az adósságkezelõ
programot, ami azokon a csalá-
dokon segít majd, melyek a fel-
halmozódott adósságaik miatt
kerültek szorongató helyzetbe.
Az elõkészítõ munkában ko-
moly feladatot kap Kugyela
Mihályné a hivatal szociális osz-
tályának vezetõje, a lebonyolí-
tásban pedig a családsegítõk
munkájára lesz szükség. Az
anyagi forrásokat kormánytá-
mogatásból és önkormányzati
forrásból teremtik elõ.

Ahogy mondta Babák Mihály
�jó hír, de sovány vigasz�, hogy
az elõzõ évihez képest öttel nõtt
a születések száma tavaly, ami-
kor is 148 újszülöttel gyarapo-
dott a város lélekszáma. Ez
messze elmarad a �fénykortól�,
1983-ban például 246 újszülöt-
tet regisztráltak Szarvason. A tíz
éve tartó csökkenés következ-
ményei közé tartozik, hogy egy-
re kevesebb gyerek lép óvódás,
iskolás korba.

Aláírta a város polgármestere
az utólsó módosítást azon a szer-
zõdésen, melynek nyomán meg-
kezdõdhet az arborétumtól a
mezõtúri kompig vezetõ új út
megépítése. Az építés befejezési
határideje ez év novembere.
Szépen halad a református
templom építése, melyhez a
Szarvasi Református Egyházköz-
ség a város anyagi támogatását is
kérte. Döntést errõl a képvise-
lõt-testület hoz majd. Már folyik
az az építkezés, aminek vég-

eredményeképpen az EGYI-ben
végre lifttel lehet közlekedni az
épület különbözõ szintjei kö-
zött. Az építkezés felfordulással,
olykor közlekedési nehézséggel
jár, a polgármester kéri a
szarvsiak megértését és türel-
mét, hiszen ezek a nehézségek
nem vetekedhetnek a várható
eredménnyel. A beruházások
sorában említette, hogy két pá-
lyázat érkezett a városi térfigye-
lõ rendszer kialakítására, me-
lyek közül következõ ülésén
választ a képviselõ-testület.
Szép számmal érkeztek pályáza-
tok a Kossuth utcai Gyógyfûrdõ
közbeszerzési pályázatára is, így
minden bizonnyal elhárul az
akadálya annak, hogy a város a
pénzügyi lehetõségeinek megfe-
lelõ kivitelezõt válasszon. Hogy
milyen különbségek lehetnek
egyes kivitelezõk árajánlatai kö-
zött, jól példázzák a Mangolzug
csapadékvíz elvezetésére beér-
kezett ajánlatok. Az eredmény-
hirdetés elõtt látható, hogy a
legolcsóbb és a legdrágább aján-
lat között közel 100 millió fo-
rint differencia van. Folytatódik
a Szlovák Általános Iskola átala-
kítása is, az iskola és a kivitele-
zõ meg tudtak állapodni, hogy
az építkezés zavartalansága és a
gyerekek nyugalma, biztonsága
érdekében az óvoda ideiglene-
sen az Árpád Szállóba költöz-
zön. A polgármester elmondta,
hogy õ maga és a jegyzõ felha-
talmazást kapott a képviselõ-tes-
tülettõl arra, folytassanak tár-
gyalásokat a Gimnáziummal és
a  Sz lovák Ál ta lános  Iskolá -
val,  együtt  keresve a megol-
dást a felújítások után várható-
an megnövekedõ fenntartási
költségek nyomán felmerülõ
problémákra.

Ezen a héten érkezett a hír,
hogy idén április 3-án rendezi
meg a Szféra Kft. a Polgármeste-
rek Találkozóját. Mint ismeretes
a rendezvény helyszínérül dr.
Lampert Mónika belügyminisz-
ter Szarvast választotta ki. A ta-
lálkozóra 1000-1500 polgár-
mestert, alpolgármestert, jegy-
zõt várnak. Velük együtt érkezõ
családjtagjaikkal együtt a szar-
vasi vendégek száma elérheti a
3 ezret.

Szólt még a polgármester ar-
ról a megbeszélésrõl, melyet az
Orosházi Kórház Alapítvány
kórházszék ülésén folytatott dr.
Gervain Mihály igazgató fõor-
vossal, arról az önkormányzati
támogatásról, melyet nemrég
adtak át a Szarvasi Rendõrkapi-
tányságnak, néhány elkövetke-
zõ eseményrõl, így a Körös-szö-
gi Kistérségi Társulás csütörtöki
ülésérõl, a Délalföldi Területfej-
lesztési Társulás orosházán tar-
tandó ülésérõl, ahol dr. Nagy
Sándor államtitkár tart tájékoz-
tatót.

A pénzügyek elõtt szólt még
Babák Mihály egy levélrõl, mely-
ben a Malom utca és a Zalka
Máté utca tájékán megvalósítha-

Szarvasra, majd ezt követõen Gyulára látogatott január 29-
én, szerdán Herényi Károly, a Magyar Demokrata Fórum
parlamenti frakciójának vezetõje. A szarvasi látogatás so-
rán találkozott Babák Mihály polgármesterrel, az MDF he-
lyi vezetõivel és tagjaival, valamint a sajtó képviselõivel is.

uniós csatlakozás elõnyeirõl és
hátrányairól. A frakcióvezetõ bí-
rálta a kormánynak a csatlako-
zással kapcsolatos �rossz politi-
kai kommunikációját�, s rámu-
tatott arra, hogy az állampolgár-
ok ismeretei ebben a kérdésben
ma még nagyon hiányosak, pe-
dig közeleg az ügydöntõ nép-
szavazás idõpontja. A témához
kapcsolódva Babák Mihály el-
mondta, hogy véleménye sze-
rint a helyi vállalkozók, vállal-
kozások  mûszaki, technikai és
pénzügyi vonatkozásban felké-
szültek az uniós csatlakozásra,
de helyi szinten is gondot jelent
az információk elégtelensége.

Kérdésre válaszolva Herényi
Károly elmondta, a jelenlegi
parlamenti ciklus eddigi szaka-
szában az MDF mindig teljes
mértékben megõrizte független-
ségét és önállóságát, nem sodró-
dott sem jobbra,  sem balra.
Mint mondta, ez a jövõben is
így lesz, azzal együtt, hogy üd-
vözlik a jobboldalnak az Unió
Párt létrehozására irányuló tö-
rekvéseit.                                     L.J.

A januári testületi ülést köve-
tõ zárt ülésen a képviselõk meg-
választották a Ruzicskay György
Közalapítvány új kuratóriumi
elnökét. Mint ismeretes, a ko-
rábbi elnök, dr. Demeter László
azért mondott le, mert a képvi-
selõi és a kuratóriumi elnöki
tisztség a törvény szerint nem
tölthetõ be egyazon személy ál-
tal. Az új kuratóriumi elnök dr.
Reszketõ Péter, (Szarvas, dr.
Bolza sétány u.1.) lett.

Döntés született az új könyv-
vizsgáló megbízásáról is. A kép-
viselõtestület által kiírt pályá-
zatra igen sokan jelentkeztek, s
a megbízást végül � 1 évre �
Cséfai János, békéscsabai könyv-
vizsgáló kapta meg.

A Dél-Alföld-i Regionális Fej-
lesztési Rt. február 6-án rendkí-
vüli  közgyûlést tart,  melyen
módosítani kívánják az alapí-
t ó  o k i r a t o t .  A  z á r t  ü l é s e n
döntöttek arról, hogy városunk
képviselõje a közgyûlésen támo-

A zárt ülés hírei
gatni fogja a módosítási javasla-
tot. Nem támogatja viszont a
DARF Rt-nél tervezett szemé-
l y i  v á l t o z t a t á s o k a t ,  m i v e l
nem látja indokát ezek szük-
ségességének.

A képviselõk úgy döntöttek,
hogy még a februári testületi
ülés elõtt együttes ülést tartanak
a kondorosi képviselõtestület-
tel, melyen megvitatják a Gyo-
maendrõdön épülõ hulladékle-
rakóval kapcsolatos közös érde-
keket. Az épülõ hulladéklerakó
ugyanis a 44-es fõútvonal men-
tén fekvõ településektõl van a
legmesszebb, az itteni települé-
sek azonban (tehát Szarvas és
Kondoros is), szeretnék elér-
ni,  hogy a nagyobb távolság
ne jelentsen nagyobb költsége-
ket. Emellett más, a hulladékle-
rakóval kapcsolatos finanszíro-
zási és mûködtetési kérdéseket
is megvitatnak majd az együttes
ülésen.

Szó volt a zárt ülésen a terve-

tó ésszerûsítésekrõl kapott köz-
érdekû javaslatokat. A levelet
megköszöni és keresi a megol-
dási lehetõségeket.

Kassza: A mûvelõdési köz-
pont fílmkölcsönzése 175 ezer
forintba került, a Szarvas és Vi-
déke megjelenésének támogatá-
sára 250 ezer forintot fizetett ki
az önkormányzat decemberben,
a testületi ülés közvetítése 112
ezer forint. A csatorna beruhá-
zás állami támogatásának
visszautalása a lakosság számára
60 ezer forintot tett ki, a postai
díj az elmúlt hónapban 177
ezer forint volt, a közvilágítás
pedig 1 millió 274 ezer forint. A
közgyógyellátási igazolványok
térítési díja 376 ezer forint, a ki-
fizetett temetési segélyek össze-
ge 60 ezer forint, az ápolási díj
összege 33 embernek 541 ezer
forint, 20 ezer forintot fizettek
ki átmeneti segélyként, felnõt-
tek átmeneti segélyként össze-
sen 159 ezer forintot utaltak ki,
az idõsek ápolása 929 ezer fo-
rintba került, három polgári
szolgálatos katona illetménye
összesen 86 ezer forint. A Ma-
gyar Állami Kincstár három be-
ruházás bonyolításáért 303 ezer
forintot számlázott, a csapadék-
víz elvezetés, belvízrendezés a
negyedik negyedévben 4 millió
501 ezer forintba került. A Szen-
tesi úti és a Vágóhid utcai bérla-
kások üzemeltetési költsége
együtt 179 ezer forintot tesz ki.

zett Városi Gyógyfürdõ üzemel-
tetésére kiírt pályázatról is, dön-
tés azonban még nem született.
Két pályázó maradt az utolsó
körben, a budapesti Aquaprofit,
valamint a debreceni Optote-
lecom Kft. Február 10-én, a rend-
kívüli testületi ülésen eldõl
majd az, hogy ki lesz a gyógy-
fürdõ kivitelezõje,  s  csak ez-
után döntenek arról, hogy a
két említett vállalkozás közül
melyiket bízzák meg az üzemel-
tetéssel.

Két helyi oktatási intézmény
esetleges jövõbeni átadásáról is
szó volt a zárt ülésen. Itt csupán
abban egyeztek meg a képvise-
lõk, hogy megkezdõdhetnek a
tárgyalások az érintettekkel ar-
ról, hogy a Gimnáziumot vissza-
adják-e az Evangélikus Egyház-
nak, illetve arról, hogy a Szlo-
vák tanítási Nyelvû Általános Is-
kola és Diákotthont átadják-e az
Országos Szlovák Önkormány-
zatnak.                                          L.J.


